
عکس:  مریم آل مومن

روزنامه

www.donyayehavadar.ir دوشنبه 19 خرداد  1399 -  قیمت: 1000 تومان493

رسانه مستقل
گلایه های »فرزند شهید شیرودی«
 از وزیر ورزش:

نه  دنبال شهرتم نه پست و مقام؛ 

چرخ ورزش را باید ورزشی ها بچرخانند
صفحه 7

ایران در درمان سرطان بسیار جلوتر
 از سایر کشورهاست؛

نخستین مرکز جامع درمان
سرطان در کشور راه  اندازی شد

صفحه 3

سرانجام  »تخته سیاه« 
چه خواهد شد؟

 پس از شیوع »کرونا« در ایران و جهان، مدارس کشور از اواخر بهمن ماه ۹۸ تعطیل شدند و آموزش غیرحضوری از 
طریق شبکه های مجازی، شبکه شاد و شبکه آموزش در رسانه ملی در دستور کار معلمان و وزارت آموزش و پرورش قرار 
گرفت و کار تا جایی پیش رفت که حتی هفت مدرسه سرشناس غیردولتی به دلیل تخلف »بازنگرداندن شهریه اضافی به 
خانواده ها« تعطیل و مدیران آن عزل شدند! وزیر آموزش و پرورش هم صراحتا عنوان کرده در صورتی که زودتر به شرایط 
ایمن از بیماری کرونا برسیم، ممکن است سال تحصیلی به جای مهرماه در شهریورماه آغاز شود. سه گزینه اصلی هم در 

همین خصوص - بازگشایی و ادامه روند  فعالیت های مدارس- مطرح شده:
نخست تصور بر پایان یافتن کرونا و برگزاری کلاس ها به صورت معمول و حضوری است.

دوم تعطیلی اجباری مدارس و روی آوردن به مدل »ترکیبی« است. یعنی هنگامی که مشکلی وجود ندارد دانش آموزان در 
مدارس حاضر خواهند شد و برهه ای که امکان حضور فراهم نیست، آموزش به صورتی تلویزیونی، مجازی یا بسته های 

آموزشی و غیرحضوری راهکار اصلی خواهد بود.
سوم تشکیل کلاس ها به صورت »یک روز در میان« است تا امکان »فاصله گذاری دانش آموزان« وجود داشته باشد و 

آسیب ها به حداقل برسد. 
به هر جهت، به دلیل این پاندمی منحوس، اوضاع »آموزش و پرورش« هم به مانند سایر نقاط کشور- از »فوتبال« گرفته تا 
»سینما«- در سراشیبی نامطلوبی قرار گرفته و اتخاذ ایده آل ترین تصمیم مِمکن در این زمینه که نه آسیبی به دانش آموزان 
کشورمان برسد و نه وضعیت آموزشی این نسل به خطر بیفتد به مانند مرز باریک و شمیر دو لبه ای است که اعمال آن به 

همین راحتی ها نخواهد بود.
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و  درمان  بهداشت،  وزارت  اطلاع رسانی  مرکز  رئیس 
آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۱۷۱ هزار و ۷۸۹ نفر به 
طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۷۲ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در 
کشور به ۸۲۸۱ نفر رسیده و تاکنون 134 هزار و 349 نفر 

از بیماران بهبودیافته و ترخیص شده اند.
کیانوش جهانپور روز گذشته درباره آخرین آمار ابتلای 
قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در کشور 
افزود: تا دیروز بر اساس گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاه 
های علوم پزشکی دو هزار و ۳۶۴ بیمار جدید مبتلا 
به کووید-۱۹ در کشور شناسایی شد. از بین مبتلایان 
جدید، ۶۴۸ مورد بستری و ۱۹۱۶ نفرموارد سرپایی یا در 

تماس با مبتلایان بودند که شناسایی شدند. با در نظر 
گرفتن موارد جدید، مجموع بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ 

در کشور به ۱۷۱ هزار و ۷۸۹ نفر رسید.
وزارت  رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  رئیس 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: در طول 
۲۴ ساعت گذشته ۷۲ بیمار دیگر مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور جان باختند و از زمان شیوع این بیماری در کشور 

تاکنون ۸۲۸۱ نفر جان خود را از دست داده اند.
جهانپور بیان کرد: بر اساس این گزارش ها تاکنون ۱۳۴ 
هزار و ۳۴۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
بهبودیافته و از بیمارستان ترخیص شده اند. ۲۵۹۶ نفر 
از این بیماران نیز در وضعیت شدید این بیماری و به 

نوعی بحرانی تحت مراقبت در بخش های آی سی یو 
قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند.

وی گفت: با انجام حدود ۲۵ هزار تست تشخیصی 
که یک رکورد جدید است تا کنون یک میلیون و ۸۴ 
هزار و ۸۵۷ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام 

شده است.
جهانپور افزود: وضعیت خوزستان همچنان قرمز است 
اما روند بیماریابی تقویت و موارد بستری در هفته 
های اخیر در حال کاهش است. تعداد شهرهای قرمز 
در استان خوزستان از ۱۶ به ۹ شهرستان رسیده  و 
استانهای هرمزگان و کردستان در وضعیت هشدار قرار 

دارند.

دونالد ترامپ رئیس جمهوری آمریکا که با حصار کشی در 
اطراف کاخ سفید اکنون آن را شبیه یک دژ نظامی درآورده 
است، در توئیتی از نیروهای امنیتی در سرکوب معترضانی 

که علیه نژادپرستی در آمریکا به پاخواسته اند، تشکر کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، ترامپ در حساب توئیتر شخصی 
خود نوشت: گروه اندکی از جمعیت )معترضان( نسبت 
به قبل در  واشنگتن دی. سی دیده می شوند، گاردملی، 
سرویس مخفی و پلیس واشنگتن کار فوق العاده ای انجام 

داده اند، از شما متشکرم.

واکنش به توئیت ترامپ

این توئیت ترامپ تاکنون  با بیش از ۲۸ هزار کامنت که 
تمامی در مخالفت با وی است، رو به رو شد، اکثرا با نشان 
دادن تصاویر و کلیپ هایی از حضور هزاران معترض در 
خیابان های اطراف کاخ سفید، رئیس جمهوری آمریکا را 

به سخره گرفتند.
تصویر  یک  دادن  قرار  با  کاربری  توئیت ها  از  دریکی 
دارید  قرار  شما  که  آنجایی  از  بله  نوشت:  کاریکاتوری 

نمی توانید جمعیت معترضان را به خوبی مشاهده کنید.

تبدیل کاخ سفید به دژ نظامی

نیروهای  از سوی  از سرکوب معترضان  درحالی  ترامپ 
امنیتی در پایتخت آمریکا قدر دانی می کند که به گزارش 
رسانه های آمریکایی وی از ۱۲ خرداد ماه و با شدت گرفتن 
اعتراض ها که با قتل »جرج فلوید« شهروند سیاهپوست به 
دست پلیس سفید پوست شهر مینیاپولیس ایالت مینه 
سوتا آغاز شد، دستور به حصار کشی اطراف کاخ سفید را داد 

که تا روز جمعه این کار به طول انجامید.
تا پیش از آن و طی این مدت نیروهای امنیتی و پلیس 
برای متفرق کردن معترضان در اطراف کاخ سفید اقدام به 

شلیک گاز اشک آور و گلوله های مشقی کردند.

ترس یک رئیس جمهوری درمانده

»دان لمون« مجری شبکه تلویزیونی سی ان ان در پی 
انتشار تصاویر حصار کشی اطراف کاخ سفید، به مخاطبان 
این شبکه گفت: این تصاویری از ترس است، تصاویری از 

هراس یک رئیس جمهوری درمانده است.

اعتراض ها به قتل »جورج فلوید« شهروند سیاهپوست چهل 
و شش ساله آمریکایی توسط پلیس شهر مینیاپولیس 
وارد دوازدهمین شب خود شده و  ایالت مینه سوتا  در 
با  را  اعتراض ها  این  گستردگی  آمریکایی،  رسانه های 
تظاهراتی مقایسه می کنند که در سال ۱۹۶۸ در پی ترور 

»مارتین لوترکینگ« رخ داد.
واکنش های خشم آلود به قتل فلوید ترامپ را با یکی از 
بزرگ ترین چالش های ریاست جمهوری اش مواجه کرده است.
او خواستار سرکوب اعتراضات شده بود بطوریکه شبکه 
تلویزیونی سی ان ان ۱۸ خرداد ماه فاش کرد که دونالد 
ترامپ رییس جمهوری آمریکا خواستار استقرار ۱۰ هزار 
نیروی ارتش در شهرهای مختلف این کشور برای سرکوب 

اعتراض ها بوده است.
بنابراین گزارش »مارک اسپر« وزیر دفاع و »مارک میلی« 
رئیس ستاد مشترک ارتش آمریکا با این تصمیم ترامپ 
مخالفت کردند؛ اسپر با وجود مخالفت با نظر ترامپ، یک 
هزار و ۶۰۰ نیروی ارتش را به واشنگتن پایتخت آمریکا اعزام 
کرد اما ۵ هزار نیروی گارد ملی حاضر در آن منطقه نیازمند 

کمک این نیروها برای سرکوب ناآرامی ها نشدند.

134 هزار و 349 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

به علت سرکوب معترضان؛ ترامپ از گارد ملی تشکر کرد!

خبری

دست هایی که به وزیر بهداشت هم فشار می آورد! 

پای کارتل های شرط بندی
 و... در میان است؟

برای  بِهداشت  بانمک  وزیر 
همه فهم شدن خطر »کرونا« 
از عبارات فوتبالی وام گرفته 
و در میان حرف هایش هم 
پرده از راز مهمی برداشته؛ از 
فشاری که برای شروع لیگ 
وارد  و...  ها  باشگاه  او،  به 
می شود. »امیر قلعه نویی« 
هم در رادیو تاکید کرده بود 
که یک عده دور هم جمع شدند و بدون مشورت گرفتن از 
مربیان، برای خودشان پروتکل برگزاری بازی ها را تنظیم کرده 
اند و در نهایت هم می گویند تضمین نمی دهیم کسی دچار 

مشکل نشود!
از طرفی فریاد و فغان »محمدرضا زنوزی« )مالک تراکتور( و 
»فرهاد حمیداوی« )مالک شهرخودرو( و سایر باشگاه های 
باید سرمایه های  آسمان است که چرا  به  خصوصی هم 
خویش )بازیکنان( را در معرض ریسک غیرضروری قرار بدهند 
و کلی هم هزینه اضافی رو دست خودشان بگذارند تا مثل 
جشن تولدی که باباها برای بچه نُنُرشان می گیرند، یک تیم 

روی سکو برود؟!
چنان که قبلا هم گفته ام، اگر تصورمان این باشد که همه 
تلاش ها برای موجه جلوه دادن قهرمانی پرسپولیس است، 
باید صادقانه بگویم که به بیراهه رفته ایم! ماشین چاپ 
اسکناس هشتگ مربع ها، داده پردازها و نداده پردازها )!( 
شرکت های فناوری شارژ سیم کارت، شرکت های رانت بنیان 
و... چهارماه است که از کار افتاده؛ تابلوهای تبلیغات دور 
زمین که به اندازه نئون های سردر کازینوهای لاس وگاس 
پولساز بودند هم دارند خاک و باران می خورند. دیگر از پکیج 
تبلیغاتی قبل و بین دو نیمه بازی ها چیزی نمی ماسد و 
پیراهن های از جنس کیسه زباله در برنامه های تلویزیونی به 
فروش نمی رود! به همه این ها اضافه کنید از رونق افتادن 
بازار رسانه هایی که بدون پرداخت کپی رایت بازی ها، درآمد 

های میلیاردی داشتند!
هرچند اینا طرف قانونی سکه هستند. اما طرف دیگر بازار سیاه 
فوتبال هم »بنگاه های شرط بندی« متعدد فارسی زبان قرار 
گرفته اند که بعضی هایشان با داخل کشور مراودات مالی 
دارند. »امید روانخواه« چندی پیش از تاثیر این بنگاه ها در 
فوتبال ما صحبت کرد اما بلافاصله مورد غضب کمیته اخلاق 
فدراسیون فوتبال قرار گرفت تا شائبه در مورد میزان نفوذ 
شرط بندها بیشتر هم بشود. حالا که زور بت بیا، بت فلان و 
بت بهمان به لالیگا نمی رسد، شاید بشود تمام توان را برای 
برگزاری لیگ برتر به کار گرفت! گویا زور آن هایی که خواهان 
آغاز لیگ هستند، آن قدر زیاد هست که به تلاش پسر وزیر 

هم نیاز نباشد.
حتی اگر وزیر بهداشت مخالف باشد، ده ها متخصص  با 
کیت های گرانقیمت به اردوی تمام تیم های لیگ می روند 
تا تست سلامت بگیرند. دست های دیگری در کارند تا لیگ را 
بیفتد. دست هایی که وزیر بهداشت صراحتا اعتراف می کند 

به او هم فشار می آورند!

حدود ۳۰ درصد افراد جامعه مبتلا به کبد چرب هستند 
در حالی که این بیماری قابل پیشگیری است و با اصلاح 
سبک زندگی، تغذیه مناسب و فعالیت بدنی می توان تا 

حدود زیادی از ابتلا به آن جلوگیری کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علیرضا هاشمی عضو انجمن 
گوارش و کبد ایران روز گذشته افزود: تغذیه نامناسب، 
استفاده بی رویه از آنتی بیوتیک ها، استرس، اضطراب و 
افسردگی موجب به هم خوردگی میکروبایوتای روده ای 
می شود که عاملی مهم در تشدید بیماری های عصبی 
خواهد شد و بسیاری از عملکردهای فیزیولوژی بدن توسط 
میکروبیوتاها کنترل می شود و علاوه بر دستگاه گوارش 
این میکروارگانیسم ها می توانند بر عملکرد مغز و سیستم 

عصبی مرکزی اثر بگذارد.
طبیعی  میکروب های  تاثیر  درباره  داشت:  اظهار  وی 
روده بر ایجاد برخی از بیماری های مغزی اظهار داشت: 
میکروارگانیسم هایی که به صورت هم زیست در دستگاه 
گوارش و عمدتا در روده انسان زندگی می کنند میکروبیوتای 
رودهای نامگذاری شده اند که عمدتا تعداد آن ها به ده ها 

تریلیون می رسد و هزار نوع باکتری را شامل می شود.
هاشمی ادامه داد: بسیاری از عملکردهای فیزیولوژی بدن 

توسط میکروبیوتاها کنترل می شود و علاوه بر دستگاه 
گوارش این میکروارگانیسم ها می توانند بر عملکرد مغز و 

سیستم عصبی مرکزی اثر بگذارد.
بر  علاوه  روده ای  میکروبیوتای  کرد:  تصریح  هاشمی 
اینکه در دستگاه گوارش تاثیر می گذارد عامل تاثیرگذاری 
از  نیز است و حتی  افراد  رفتار، خلق و خوی  بر تغییر 
پیشرفت بیماری های عصبی مانند ام اس، اوتیسم آلزایمر 
و پارکینسون پیشگیری می کند به صورتی که از طریق 

سیستم عصبی روده ای و تحریک سیستم ایمنی سبب 
تولید مواد واسطه ای می شود.

وی با اشاره به اینکه یکی از بیشترین دلایل مراجعات مردم 
به پزشکان به دلیل مشکلات گوارشی از جمله سوءهاضمه 
و رفلاکس اسیدی معده به مری است، گفت: یبوست، 
اسهال حاد، مشکلات کبدی از جمله هپاتیت بی و سی 
و هپاتیت خود ایمن همچنین کبدچرب از دیگر مشکلات 

شایع گوارشی در کشور محسوب می شود.

خبر اول

حدود ۳۰ درصد افراد جامعه کبد چرب دارند!

کرونا در ایران

بین الملل

سرمقاله

جناب آقای دکتر کوروش محمدی
عضو محترم شورای شهر اصفهان و عضو هیات رئیسه انجمن های ورزشی و رئیس هیات 
گلف استان، درگذشت نوه حضرتعالی را تسلیت عرض نموده و برای آن عزیز سفر کرده از 

درگاه پروردگار متعال شادی روح و برای شما و سایر بازماندگان صبر جمیل خواهانیم.
اصغر قلندری

محمد حیرانی

 دبیر تحریریه
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روزنامه

3 اجتماعی

»وزیر بهداشت«:
ایران بزرگترین تولید کننده مواد 
اولیه دارویی در خاورمیانه می شود

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با ظرفیت علمی 
دانشمندان ایرانی و مواد مورد نیاز برای تولید مواد اولیه دارویی، 
ایران در آینده نزدیک بزرگترین تولید کننده مواد موثره دارویی 

در خاورمیانه می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، سعید نمکی روز گذشته در مراسم 
افتتاح اولین شهرک تولید مواد اولیه دارویی خاورمیانه در 
اراک که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، افزود: با وجود 
بنزن که تولید  ایران مانند  ارزان مواد پتروشیمی در  تولید 
اینترمدیتهای تولید دارو کاربرد دارند، ظرفیت بزرگی در تولید 
مواد اولیه دارویی در ایران وجود دارد در حالی که این مواد به 
ارزانی به کشورهایی مثل هند و چین صادر می شود و با ارزش 
افزوده ۲۰ تا ۵۰ برابری به ایران بر می گردد. این ظلم بزرگی 
است که با وجود ظرفیت تولید مواد اولیه دارویی رخ می دهد 
و یکی از آرزوهای دیرینه من این که مواد در ایران تولید شود و 

با ارزش افزوده ۱۰۰ برابری صادر شود.
وزیر بهداشت گفت: افتتاح اولین شهرک تولید مواد اولیه 
دارویی در سال جهش تولید در مسیر تحقق فرمایش مقام 
معظم رهبری است و در ادامه این مسیر امسال افتتاح های 

زیادی داریم.
وزیر بهداشت افزود: سال گذشته ۶ هزار تخت بیمارستانی 
جدید با استفاده از ظرفیت تولید داخل افتتاح شد در یک ماه 
گذشته هزار تخت آی سی یو برای درمان بیماران کرونا به بهره 
برداری رسید و امسال نیز هشت هزار تخت بیمارستانی  و ۴۴ 

بیمارستان جدید با تجهیزات ایرانی به بهره برداری می رسد.
وی ادامه داد: این اقدام بزرگ در شرایط تحریم جنگ اقتصادی 
صورت می گیرد و یک افتخار تاریخی بزرگ برای ایران است 
که همزمان با تحریم و مدیریت کرونا از وارد کننده تجهیرات 
مورد نیاز برای مدیریت کرونا مثل مواد ضد عفونی, ماسک و 

ونتیلاتور به صادر کننده این تجهیزات تبدیل شود.
نمکی گفت: پیش بینی این بود که در سال ۹۸ حدود ۵۰ درصد 
ارزبری دارو افزایش یابد اما سال ۹۸ توانستیم بدون اینکه 
حتی یک بیمار برای تهیه نسخه دارو سرگردان شود و بدون 
فشار بانک مرکزی ۲۰ درصد از میزان ارزبری دارو کم کنیم و ۳۰ 
درصد تولید دارو را افزایش دهیم. این یک افتخار بزرگ تاریخی 
است که تکرار آن را با کاهش ۲۰ درصدی دیگر ارزبری دارو 
نسبت به سال ۹۸ در سال جاری هدف قرار داده ایم که افتخار 

بزرگ و تاریخی دیگری است.
وی افزود: سال ۹۸ سال سختی بود اما اولین گام در مسیر 
تقویت تولید داخل دارو برداشته شد و با حمایت از تولید داخل 
۷۰۰ میلیون یورو صرفه جویی داشتیم و البته همزمان طرح 
های بزرگی مثل مدیریت سیلاب, طرح غربالگری فسار خون با 
شناسایی دو میلیون و ۷۰۰ هزار فشار خونی جدید و پوشش 
خدمات بهداشتی به ۳.۵ زائر اربعین، مدیریت آنفلوانزا در پاییز 

و مدیریت کرونا از زمستان ۹۸ اجرا شد.

نخستین مرکز جامع درمان سرطان برای بیماران مبتلا به 
سرطان های سینه، دستگاه گوارش، خون، معده و غیره با 
همه امکانات تشخیص، درمان و مشاوره های مختلف در 

کشور راه اندازی شد.
حسین یحیی زاده آنکولوژیست و عضو انجمن مبارزه با 
سرطان ایران روز گذشته در یک نشست خبری در محل 
مرکز جامع درمان سرطان )برج نگین آزادی( افزود: این مرکز 
در ۱۷ طبقه با ارائه خدمات تشخیصی، رادیوتراپی، شیمی 
درمانی، مشاوره ای گفتاری، تغذیه ای و غیره برای اولین 

بار برای بیماران مبتلا به انواع سرطان ایجاد شده است.
وی اظهار داشت: در واقع این مرکز، مرکز جامع سلامت 
است که همه امکاناتی درمانی و تشخیصی در آنجا انجام 
می شود و از اتلاف وقت بیماران جلوگیری کرده و زمینه 
های پیگیری و معاینات دوره ای نیز در این مرکز انجام 

می شود.
یحیی زاده ادامه داد: آزمایشگاه، پاتولوژی، تصویر برداری، 
از سرطان، تشخیص  پیشگیری  گوارش،  کلینیک های 
و  حمایتی  مشاوره،  و  روانشناسی  سرطان،  زودهنگام 
تسکینی، داروخانه و غیره در این مرکز دایر بوده و به بیماران 

و افراد عادی خدمات ارائه می دهد.
یحیی زاده تصریح کرد: بسیاری از بیماران مبتلا به سرطان 
مجبور بودند برای انجام اقدامات درمانی خود به مراکز 
مختلفی مراجعه کنند، در حالی که این مرکز از اتلاف وقت 
و هزینه آن ها جلوگیری کرده و در یک مجموعه مجهز و 
پیشرفته همه خدمات به آن ها ارائه می شود و حتی دیگر 

به ادامه درمان در خارج از کشور نیست.
این آنکلولوژیست با بیان اینکه درمان سرطان ها شامل 
جراحی، رادیوتراپی و شیمی درمانی است، گفت: رادیوتراپی 

۲۵ تا ۳۰ درصد، شیمی درمانی ۱۰ تا ۱۵ درصد و جراحی ۶۰ 
تا ۶۵ درصد در درمان سرطان ها موثر است.

سرطان دستگاه گوارش، سینه، سر و گردن، حفره دهان و 
مری رو به افزایش است

یحیی زاده افزود: سرطان های دستگاه گوارش و سینه در 
کشور به دلیل تغییر شیوه زندگی مردم و نحوه ناصحیح 
عادات غذایی، کم تحرکی و افزایش جمعیت رو به افزایش 

بوده و زنگ خطری برای افراد است.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل مصرف بالای سیگار و الکل در 
کشور، سرطان های سر و گردن و حفره دهان و مری نیز رو 
به افزایش است که باید به مردم اطلاع رسانی وسیعی برای 

پیشگیری از مصرف این مواد انجام شود.

ایران در درمان سرطان بسیار جلوتر از سایر کشورها است

محسن بخشنده عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی نیز در این نشست گفت: مرکز جامع درمان 
سرطان بسیار پیشرفته و مجهز بوده و بیماران برای درمان 
در این مرکز دیگر نیازی به خارج از کشور ندارند و آن ها با 
روش های جدید در این مرکز ۱۰ تا ۱۵ جلسه مراجعه تحت 

درمان قرار می گیرند.
وی اظهار داشت: بزودی برنامه غربالگری سرطان در این 
از طریق رسانه ها اطلاع رسانی  آغاز می شود که  مرکز 

خواهیم کرد.
بخشنده با بیان اینکه ایران در درمان سرطان بسیار جلوتر 
از کشورهای مختلف است، تصریح کرد: ما دیگر در درمان 
سرطان ها عقب افتاده نیستیم و با تکنولوژی و روش های 

جدید در این مرکز می توانیم سرطان را درمان کنیم.

نونا توکلی مدیر اجرایی مرکز جامع سرطان نیز در این 
نشست به قابلیت بالای این مرکز اشاره کرد و گفت: در این 
مرکز درمان سرطان بدون آسیب به سایر بافت های بدن 
انجام می شود و در واقع زنجیره کامل از تشخیص، درمان 

و بازگشت به زندگی در آن انجام می شود.
وی افزود: علاوه بر درمان سرطان در این مرکز، رژیم های 
غذایی، کنترل درد، ارائه خدمات مشاوره به بیماران و غیره 

نیز مراجعه کنندگان انجام می شود.

سلامت

ایران در درمان سرطان بسیار جلوتر از سایر کشورهاست؛

نخستین مرکز جامع درمان سرطان در کشور راه  اندازی شد 

بهداشت

اگر این آقای نماینده برای اولین بار لباس وکالت 
را پوشیده بود، اظهارنظر او را می توانستیم حمل بر 
بدانیم  مقررات  مجموعه  از  ناآگاهی  و  بی اطلاعی 
اما »بیژن نوباوه وطن«به عنوان یک فعال رسانه ای 
پیش از این بر صندلی سبز مجلس نشسته بود و 
درآمده  آن  فرهنگی  کمیسیون  عضویت  به  اتفاقا 

بود.

نوباوه وطن نماینده تهران چه گفته است؟

»متاسفانه نسبت به فضای مجازی، افزایش کیفیت 
محتوای برنامه های صداوسیما، شبکه های داخلی و 
اینترنت ملی بی توجه بودیم. ۲۰ سال است که شاهد 
ورود اینترنت به کشور بوده ایم. آیا وزارت ارشاد در 
این باره حتی یک خط قانون نوشته است؟ بر اساس 
اصل ۱۷۵ قانون اساسی هر نوع بستری برای پخش 
برنامه های آنلاین در هر زیرساختی ۱۰۰ درصد زیرنظر 
صداوسیماست. وزارت ارشاد در این باره بگوید، چرا 
که شبکه خانگی در آینده مشکلی اساسی است و 
صداوسیما  و  برگردد  صداوسیما  به  آینده  در  باید 

موظف است این مسئله را مدیریت کند.«

در پاسخ چه باید گفت؟

قوانین را هیچ یک از دستگاه های اجرایی از جمله وزارت 
ارشاد نمی نویسند بلکه دولت ها این اختیار را دارند که 
لوایحی را برای برطرف کردن خلاء قانونی به تصویب رسانند 
و به مجلس شورای اسلامی جهت سیر قانونگذاری ارائه 
دهند. به عنوان مثال دولت روحانی در سال ۹۳ لایحه 
حمایت از مالکیت فکری را به مجلس داده است، اگر شما 

از نتیجه آن باخبر هستید نگارنده هم خبر دارد!
کشور در زمینه اینترنت با کمبود قوانین مواجه نیست، 
سهل است با انباشت قوانین هم مواجه است. قانون 
تجارت الکترونیک، قانون جرائم رایانه ای، مقررات و ضوابط 
شبکه های اطلاع رسانی رایانه ای مصوب سال ۸۰ شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، مصوبات هیات وزیران از جمله 
آیین نامه ساماندهی و توسعه رسانه ها و فعالیت های 
فرهنگی و دیجیتال با محوریت وزارت ارشاد و نیز آیین نامه 
تاسیس و نظارت بر مراکز برخط ویدیویی به گونه درخواستی 
مصوب وزیر ارشاد فقط بخشی از مقررات حقوقی مورد نیاز 

در زمینه استفاده هدفمند از اینترنت هستند.

بازگشت شبکه )نمایش( خانگی به صداوسیما

نماینده محترم مجلس به گونه ای از بازگشت نمایش 
خانگی به صداوسیما سخن گفته است که گویی وزارت 
ارشاد نامادری و دایه دلسوز این شبکه و صداوسیما مادر 
و  ویدیویی  تولید و پخش محتوای  آن است.  واقعی 
دیجیتال به موجب قوانین مادر برعهده وزارت ارشاد است 
و قانونگذار تفاوتی بین محتوای نمایشی و غیرنمایشی 
بر  نظارت  که  همانگونه  عبارتی  به  است.  نشده  قائل 
پایگاه های اطلاع رسانی و خبرگزاری ها برعهده ارشاد است، 

نظارت بر تولیدات سینمایی و غیرسینمایی )مانند سریال( 
فارغ از بستر آنها برعهده دولت است و آنچه که طبق قانون 
در انحصار صداوسیماست، تاسیس و اداره تلویزیون به 
معنای متعارف آن یعنی پخش زنده، گسترده و برای انبوه 
مخاطب ناشناخته با جدول پخش زمانی مشخص است.

مشکل و راه حل دقیقا چیست؟

نوباوه وطن عقیده دارد که شبکه خانگی در آینده مشکل 
اساسی است اما نمی گوید این مشکل چیست و چه ابعادی 
دارد و چرا فقط صداوسیما قدرت اداره آن را دارد؟ اگر منظور 
نوباوه وطن آن است که ارشاد نظارت شایسته را بر شبکه 
مورد نظر ایشان ندارد، موانع موجود در این مسیر باید 
بررسی و برطرف گردند. اگر ارشاد با ساز و کار موجود قادر 
نیست که محتوای سامانه های برخط ویدیویی را نظارت 
کند و زیرساخت های فنی و نیروی انسانی متخصص را 
به قدر کافی در اختیار ندارد و به دلیل محظورات قانونی 
نمی تواند سازمانی را در حد و اندازه سازمان صوت و تصویر 
فراگیر )وابسته به صداوسیما( را در کوتاهترین زمان ممکن 
راه اندازی کند، باید مجوز جذب نیرو و اعتبار لازم برای 
تقویت سازمان امور سینمایی و مرکز رسانه های دیجیتال 

وابسته به ارشاد اختصاص داده شود.

ختم کلام

به دنبال نامادری برای نمایش خانگی نباشید و به جای 
پاک کردن صورت مسئله و تدابیری که به محدود کردن 
حقوق شهروندی و افزایش انحصار حکومتی می انجامد، 
در چارچوب تقسیم کار ملی مراجع نظارتی در بدنه دولت 

را حمایت کنید!

به دنبال نامادری برای نمایش خانگی نباشید!
دیدگاه

 سعید رجبی فروتن

  کارشناس رسانه 
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معاینه فنی ساختمان را جدی بگیرید!

ساختمان های هشت استان در حال بازرسی

هدفِ تعیین ارزش معاملاتی ساختمان درآمدزایی نیست
نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 

تهران، اظهار کرد: هدف شورای شهر و شهرداری از لایحه 
درآمدزایی  ساختمان  معاملاتی  ارزش  تعیین  چگونگی 

نیست و هدف اصلی بازدارندگی است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، سیدحسن رسولی 
در بررسی لایحه چگونگی تعیین ارزش معاملاتی ساختمان، 
اظهار کرد: در تبصره ۱۱ ماده ۱۰۰ قانون شهرداری آمده است، 
»آیین نامه ارزش معاملاتی ساختمان پس از تهیه توسط 
شهرداری و تصویب انجمن شهر در مورد اخذ جرائم قابل 
اجرا است. و این ارزش معاملاتی سالی یک بار قابل تجدید 
نظر خواهد بود.« بر این اساس در این جلسه میزان جریمه 
اداری،  سه گانه؛  های  کاربری  در  گرفته  صورت  تخلفات 

تجاری و مسکونی محاسبه و تعیین خواهد شد.
اختیارات شهرداری  از  این جریمه  تعیین  داد:  ادامه  وی 
است. در کمیسیون ماده ۱۰۰ شهرداری، مدعی العموم است 
از این رو تشخیص اولیه با شهرداری است. در پرونده هایی 
که مدعی العموم تشخیص می دهد که میزان تخلف نسبت 

به پروانه اخذ شده و نسبت به ضوابط طرح تفصیلی در 
حدی از مقیاس نیست که نیازمند تقاضای قلع وقمع بنا و 
تخریب آن باشد، کیفرخواست منظور شده به عنوان تقاضای 

اخذ جریمه تنظیم می شود.
نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران 
با بیان اینکه سوال این است کمیسیون ماده ۱۰۰ بر اساس 
گزارش دبیرخانه خود بر چه مبنایی این جرایم را تعیین 
می کند، تاکید کرد: به هیچ عنوان هدف شورای شهر و 
اصلی  بحث  و  نیست  درآمدزایی  لایحه  این  از  شهرداری 

بازدارندگی است.
وی ادامه داد: در دو سال گذشته با توجه به تورم موجود، 
قیمت هر متر مربع واحد مسکونی، اداری و تجاری حداقل 
۳۰۰ درصد نوسان قیمت داشته است و نباید مدل محاسباتی 
بر مبنای سال ۹۳ تعیین جریمه کند. پیشنهادم این است 
یک رویه مشخص در شورای معماری مناطق و کمیسیون 

ماده ۱۰۰ داشته باشیم.

یکی از دغدغه های کنونی کشور بحث عدم ایمنی کافی 
ساختمان های در حال بهره برداری است و در دهه اخیر 
حوادث تلخی مثل زلزله و سیل ها را دیده ایم و شاید 
اسم پلاسکو برای هر ایرانی آشنا باشد. در همین راستا 
به گفته مدیر عامل ستاد معاینه فنی ساختمان کشور، 

ساختمان های هشت استان در حال بازرسی هستند.
گفت:  خجسته فر  فرنام  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
تمام  و  است  دولتی  غیر  مرکز  این  اینکه  بیان  با 
مراحل قانونی خود را طی کرده است، گفت: تمامی 
آزمایشگاه های مکانیک خاک و بتن ما دارای مجوز 
هستند. یک تشکل حرفه ای غیر دولتی است و تیم ما 
بعد از پایان کار به ساختمان های در حال بهره برداری 
ستاد  این  دفاتر  کشور  استان  در 19  کند.  می  ورود 
تأسیس شدند و برنامه داریم تا پایان سال در 31 استان 

حضور داشته باشیم.
خجسته فر افزود: ما بیمارستان ها، مدارس و .. را مورد 
بازرسی قرار می دهیم و ۵3٠٠ مدرسه را در دستور کار 
خواهند  قرار  ما  کارشناسان  بازبینی  مورد  که  داریم 
گرفت. زیرساخت هایی را هم آماده کردیم اما باید روز 
به روز افزایش پیدا کند. بخش عمده کار ما جذب 

نیروهای فنی و مهندسی است.
او با بیان اینکه امروز اعلام می کنیم که باید ظرفیت 
خود را به 1٠ هزار نیروی بازرس برسانیم، گفت: حالا 

3٢۵٠ نیرو در سراسر کشور داریم.
مدیر عامل ستاد معاینه فنی ساختمان کشور گفت: 
رشته مهندسی برق، معماری و شهرسازی و تاسیسات 
مکانیکی چهار رشته ای است که ما آمادگی خود را 
برای پذیرش نیرو اعلام کردیم. بخش اشتغال کشور 
ما وضعیت خوبی ندارد و ما اشتغال زایی را وظیفه 

خود می دانیم.
خجسته فر اظهار کرد: در سال 9٨ تعداد خسارتی که بر 
اثر سیل به ساختمان ها وارد شد بسیار زیاد است. در 
سر پل ذهاب بسیاری هنوز در کانکس زندگی می کنند. 
مرکز معاینه فنی ساختمان کشور با ابزار های دقیق 
خود می خواهد مخاطرات ساختمان را رصد کند و آن 

ها را دور کند.
او با تاکید بر اینکه انجمن های فنی مهندسی بسیاری 
در کنار ما هستند گفت: موفق شدیم این انجمن ها 

را کنار خود بیاوریم و با کمک گرفتن از ظرفیت های 
داخلی مشکلات را حل کنیم. باید ظرفیت را به خوبی 
به کار بگیریم. یکی از اهداف این ستاد پیش بینی و 

پیشگیری از مخاطرات است.
تاکنون  خجسته فر گفت: مبحث ٢٢ که تدوین شد 
اجرایی نشده اما این مبحث نباید موجب شود که ما 
طی یک زلزله خسارت ببینیم یا عزیزانمان را از دست 
بدهیم. موفق شدیم در چندین وزارت خانه پلاک های 
خود را نصب کنیم این پلاک ها به ما کمک می کند 

که وضعیت پلاک های ساختمان ها را بررسی کنیم.

ضرورت وجود شناسنامه فنی و ملکی اطلاعاتی 
ساختمان ها

خجسته فر گفت: ما قرار نیست موازی کاری با هیچ 
ملکی  و  فنی  شناسنامه  باشیم.  داشته  دستگاهی 
اطلاعاتی است که باید وجود داشته باشد و درج شود. 
ساختمان بیمارستانی در اصفهان واقع شده که 1٠۴ 
سال قدمت دارد و آن زمان اطلاعاتی از این ساختمان 
ثبت نشده است. قطعا اطلاعات ما به کمک دوستانی 
خواهد آمد که می خواهند اطلاعات را ثبت کنند یا 
تجهیزات ما به آن ها کمک می کند که اطلاعات مورد 

نیاز را به دست آورند.
نمی توانیم  را  ها  ساختمان  اطلاعات  ما  افزود:  وی 
در معرض عموم قرار دهیم و فقط تحویل بهره بردار 
یک  به  رسیدن  ما  هدف  داد.  خواهیم  ها  مالک  و 
دستورالعمل و راه حل درمانی است. ما این اطلاعات 
دلایل  به  ما  ساختمان های  از  بسیاری  که  داریم  را 
مختلف دچار مشکل هستند، اما دانستن عیب تنها 
ملاک نیست. ما در رفع این معایب نیز همکاری انجام 

می دهیم.
خجسته فر در پایان با بیان اینکه تعاملات مناسبی 
با سازمان هایی مثل آتش نشانی و خدمات ایمنی 
به  توجه  با  گفت:  داشته ایم،  نیز  تهران  شهرداری 
بانک  داریم  قصد  داریم  اختیار  در  که  تجهیزاتی 
اظلاعاتی مناسبی در خصوص ایمنی ساختمان ها نیز 
داشته باشیم، اگر سازمان مرتبطی مثل سازمان آتش 
نشانی تهران به این اطلاعات نیاز داشته باشد قطعا آن 

را در اختیارشان قرار خواهیم داد.

محیط زیستگزارش

جهت جمع آوری پسماند خشک ؛

اپلیکیشن »به روب« را نصب کنید

سامانه  شماره  به   ۴ عدد  ارسال  با  توانند  می  شهروندان 
را  روب«  »به  اپلیکیشن  دانلود  لینک  پیامکی ۱۰۰۰۹۸۹۳ 

دریافت کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، احمد خیری با اشاره به دستور 
ستاد مقابله با کرونا خصوص تعلیق کلیه فعالیت ها در 
حوزه تفکیک از مبداء پسماندهای خشک به جهت پرخطر 
بودن این فعالیت ها افزود: در پی این دستورالعمل سازمان 
متبوع و طی ابلاغیه ای کلیه فعالیت های پیمانکار این 
حوزه را از ابتدای اسفند سال گذشته تا ۱۰ خرداد سال جاری 

تعلیق و از فعالیت عوامل آن در سطح شهر جلوگیری کرد.
او ادامه داد: در پی آن ابلاغیه و با اطلاع رسانی  قبلی فعالیت 
سامانه هوشمند جمع آوری پسماند خشک با نام«به روب« 
به صورت گسترده و وسیعی فعالیت خود را آغاز کرده که 
شهروندان می توانند با ارسال عدد ۴ به شماره سامانه پیامکی 
۱۰۰۰۹۸۹۳ لینک دانلود اپلیکیشن »به روب« را دریافت کنند.

او در خصوص نوع تعامل این سامانه با شهروندان گفت: 

با توجه به استقرار کلیه عوامل و همکاران مرتط با موضوع 
در سطح شهر، به محض اعلام شهروندان در سامانه جهت 
تحویل پسماند خشک، عوامل سازمان در ساعات و آدرس 
تعیین شده توسط شهروندان بلافاصله اعزام خواهند شد و 
ضمن تحویل پسماند، مبلغ متناسب با میزان آن در کیف 

پول الکترونیکی هر شهروند واریز خواهد شد.
توانند  می  شهروندان  پسماند  سازمان  رئیس  گفته  به 
لینک عضویت در سامانه »به روب« را از طریق موتورهای 

جستجوگر و کافه بازار هم دریافت کنند.
او در ادامه همزمان به پیش بینی چهار هزار مخزن ذخیره 
سازی پسماند خشک با حمایت شهردار و شورای اسلامی 
شهر کرج در نقاط مختلف شهر اعم از ادارات دستگاه های 
اجرایی، مراکز و معابر پرتردد شهری و غیره اشاره کرد و افزود: 
در این خصوص ضمن ابلاغ دستورالعمل های مربوطه به 
نمایندگان این دستگاه ها نیز آموزش های لازم داده شده 

است.

راه و مسکن
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روزنامه

5 اقتصادی

»وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:
عرضه پروژه آزادراهی و ریلی

 در بازار بورس 
وزیر راه و شهرسازی در جلسه با انجمن های راهسازی خبر 
داد که بیش از ۱۲ پروژه آزادراهی و ریلی در حال آماده شدن 

برای عرضه در بازار بورس هستند.
به گزارش »دنیای هوادار«، »محمد اسلامی« درجمع اعضای 
انجمن شرکت های راهسازی ایران با اشاره به بودجه امسال 
وزارت راه و شهرسازی، تاکید کرد: این وزارتخانه منسجم ترین 
پیشنهادات  شامل  را  وزارتخانه  این  تاریخ  بودجه  لایحه 
مشخص با همه جزئیات، اعداد و ارقام، راهکارهای نوین 
و خلاقانه را برای سال ۹۹ تهیه و در یک بسته کامل تقدیم 

دولت کرد.
این عضو کابینه دولت دوازدهم با اشاره به اینکه در سال ۹۹ 
با تاکید رئیس جمهوری باید با اهتمامی ویژه پروژه ها هرچه 
زودتر تکمیل و بهره برداری شود، اظهار داشت: به واسطه 
مساله کرونا چند هفته ای از افتتاح ها عقب مانده ایم و باید 

با تلاش بیشتر سبد افتتاح ها را افزایش دهیم.
وی تصریح کرد: یکی دیگر از اقداماتی که در مسیر پیشبرد 
پروژه های  بابت  به خصوص  کشور  توسعه ای  برنامه های 
وزارت راه و شهرسازی انجام گرفت، نقد شدن اسناد خزانه 
توسط دولت است و این یک تحول در مسیر توسعه به 

حساب می آید.
محمد اسلامی در بخش دیگری از نشست خود در پاسخ 
به موضوع مربوط به مسائل نظام فنی و اجرایی با اشاره به 
اینکه باید اقدامات و تدابیر لازم در این زمینه انجام شود، 
گفت: برای این موضوع لازم است که یک نفر مسئول این 
کار باشد تا با تعامل کامل با انجمن راهسازی کشور کارها 

پیش برود.
محمد اسلامی در پاسخ به بخش دیگری از خواسته های 
انجمن راهسازان کشور در خصوص نوسازی ناوگان راهسازی، 
با تاکید بر اینکه باید تحولی در این امر رخ دهد، اظهار داشت: 
هم اکنون دو مصوبه وجود دارد که یکی برای واردات ماشین 
آلات راهسازی سنگین با ۵ سال سابقه ساخت و دیگری 
کامیون با سابقه ۳ سال ساخت است. قطعا این دو مصوبه 
کمک خواهد کرد و در صورت مشخص بودن مرجع ارز و 
تایید آن توسط بانک مرکزی این موضوع می تواند کمک 

زیادی به نوسازی ناوگان راهسازی کشور کند.
وی افزود: به همین خاطر به سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای ابلاغ شده است که شرکت های راهسازی نیز 
این  از  و  نام کرده  ناوگان ثبت  نوسازی  بتوانند در طرح 
فرصت خوب بهره ببرند. شرکت های راهسازی در هماهنگی 
با صادرکنندگان می توانند از محل ارزهایی که خارج از کشور 
دارند و با هماهنگی بانک مرکزی ماشین آلات وارد کنند و 
این فرصت خوبی است تا شرکت های راهسازی بتوانند اقدام 

به نوسازی ناوگان خود کنند.
اسلامی، ادامه داد: در همین زمینه سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای در شرف امضای قرارداد با هپکو برای ساخت 
با  ۶۰۰ دستگاه ماشین آلات راهسازی است که می توان 
گسترش این میزان به ۲۰۰۰ دستگاه، شرکت های راهسازی 
هم از توان این مجموعه بهره ببرند. همچنین در سال جاری 
که سال جهش تولید نام گذاری شده است، می توان با بهره 

گیری از اعتبارات تبصره ۱۸ این فرصت را مضاعف کرد.
وی افزود: در بحث لاستیک هم با هماهنگی با سازمان 
راهسازی  که شرکت های  دارد  وجود  امکان  این  راهداری 
خدماتی دریافت کنند تا به این شکل جلوی سوءاستفاده 
کنندگان و دلالان گرفته شود و از یک مسیر درست تدارکات 

لازم برای ناوگان این شرکت ها انجام گیرد.
به درخواست موکد شرکت های  محمد اسلامی در پاسخ 
شرکت کننده در جلسه درخصوص ضرورت اعلام تعرفه های 
جدید آزادراهی با بیان این که موضوع در دست بررسی است، 
اظهار امیدواری کرد جمع بندی های لازم ظرف هفته های 

آتی انجام شود.

کارآفرینی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

دلایلی برای آغاز کسب و کار در مقیاس کوچک  
چگونه بر موانع کارهای خلاقانه غلبه کنیم؟

راه و شهرسازی

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

بیشتر کارآفرینان جوان تجربه ای در زمینه کسب و کار ندارند. آن ها پیش از این با چالش های پیش رو در کسب و کار مواجه نبوده اند و نمی دانند چطور می توان 
آن ها را حل کرد. در صورتی که تجربه و صلاحیت احتمالا مهم ترین ویژگی هایی هستند که سرمایه گذاران از یک کارآفرین انتظار داشتن آن ها را دارند. وقتی کسب 
و کار کوچکی را اداره می کنید تجربه هایی کسب خواهید کرد و مهارت هایتان در زمینه کسب و کار ارتقا خوهد یافت. به کارآفرینان نوپا کار در کسب و کارهای کوچک را 
پیشنهاد می دهم، زیرا این کسب و کارها برای آن ها مانند مدرسه کسب و کار است و زمینه ای برای یادگیری برای آن ها فراهم می کند و همینطور اگر مرتکب اشتباهی هم 
شوند این اشتباه در کسب و کار کوچک سریع تر حل خواهد شد. در این نوع کسب و کارها پیامدهای تصمیمات اخذ شده برای یک مدیر سریع تر قابل رویت خواهند بود و 

کارآفرین روابط بین متغیرها موثر در موفقیت را به نحو بهتری درک خواهد کرد.

1

اگر با کسب و کار کوچک آغاز کنید، با چالش هایی از قبیل یافتن مشتری های جدید و مدیریت کسب و کار به صورت یک واحد منسجم مواجه خواهید 
شد و برای چالش های کسب و کارهای بزرگ آماده خواهید شد.

چالش های در کسب و کار وجود دارند که پیش از این به آن ها فکر نکرده اید. زمانی که کارآفرین با تواضع تمام یک کسب و کار کوچک را آغاز می کند 
درخواهد یافت که کسب و کار چیزی فراتر از پیدا کردن مشتریان و داشتن فروش خوب است. او در زمان اداره کسب و کار کوچک خود خواهد فهمید که 

کسب و کار مانند یک بازی با انسان هاست؛ و این مستلزم داشتن مهارت مدیریت افراد است.

اگر شما بتوانید رشد ۳۵-۴۵% به صورت سالیانه داشته باشید، اعتماد سرمایه گذاران به شما جلب خواهد شد. و به این نتیجه می رسند که اگر کمی بیشتر 
از کار شما حمایت کنند تفاوت بیشتری در سود حاصل خواهد شد. واقعیت این است که اگر شما بتوانید با اعتماد به نفس، کسب و کار کوچکی را با نزخ 
رشد ثابتی مدیریت کنید پس در آینده از عهده کسب و کارهای بزرگ تر نیز برخواهید آمد. کارآفرینان بسیاری را دیده ام که از کسب و کارهای کوچک شروع کرده 
اند و به موفقیت هم رسیده اند اما تمایلی به شروع کسب و کار در سطوح بالاتر نداشته اند. آن ها به همین کسب و کار بسنده کرده اند. بنابراین به شما که قصد 

تاسیس یک کسب و کار کوچک را دارید پیشنهاد می کنیم که چنین اشتباهی مرتکب نشوید و کوچک نمانید.

2

3

4

»هیچ اشکالی ندارد که از کسب و کار کوچک شروع 
کنید،اما کوچک ماندن خطرناک خواهد بود.«

 رابرت کیوسا

»ثابت ماندن ساده اما تغییر کردن سخت است. بیشتر 
افراد تصمیم می گیرند برای تمام عمر ثابت بمانند.« 

بابای پولدار

مهم نیست کسب و کار شما چقدر کوچک باشد؛ آن را 
تاسیس کنید. منتظر زمان مناسب نباشید چون زمان 
مناسب هیچ گاه نخواهد رسید. ممکن است اشتباهاتی 
هم مرتکب شوید و تجاربی هم به دست بیاورید پس 
نباید عقب نشینی کنید. پاداش های فرآیند کارآفرینی 

به کسانی خواهد رسید که تا انتها ایستادگی کرده اند.

چگونه بر موانع کارهای خلاقانه غلبه کنیم؟

موانع ایده های ناب به نظر خیلی سخت و محکم می 
آیند، اما می شود بر موانع کارهای خلاقانه غلبه کرد. فقط 
باید در بروز آن ها کمی خلاقیت به خرج دهید. برای بروز 
ایده های ناب قاعده های ساده ای وجود دارند. سعی 

کنید این نکات را در کارهای خلاقانه خود به کار ببندید. 
هیچگاه ایده هایتان را فراموش نکنید. سعی کنید هرگاه 
کارهای خلاقانه به ذهن تان رسید به کار ببندید. همواره 
باید سعی کنید ایده های ناب به کارهای خلاقانه تبدیل 
شوند. حال به نکات غلبه بر موانع  زیر که به شما برای 

افزایش کارهای خلاقانه کمک می کنند توجه کنید :
- این را همیشه در گوشه ذهن خود داشته باشید که برای 
موفقیت در زندگی باید که خلاق باشید و ایده به وجود 
آورید و از این امر مطمئن باشید که شما توانایی انجام 

کارهای خلاقانه را دارید.
- خوش بین باشید و مثبت بنگرید.

- اطلاعات لازم برای کارهای خلاقانه را پیدا کنید.
- برداشتتان را تغییر دهید، جور دیگری فکر کنید. اساسا 
ایده های ناب یعنی همین و اطمینان داشته باشید 

چیزی فراتر از این نیست!
- قدم به قدم فکر کنید و ایده های ناب تان را پیش ببرید.
- ابهام، سردرگمی ها و شرایط نام شخص را تحمل کنید.
- در به انجام رساندن ایده های ناب پشتکار به خرج دهید.
- نگذارید حواستان از ایده های ناب که در سر دارید پرت 

شود.

- فقط دنبال یک جواب برای ایده هایتان نباشید.
- ایده های ناب خود را در قالب کلمات بیان کنید.

- یادداشت بردارید.
- به خودتان استراحت بدهید.
- ایده های ناب را تکرار کنید.

- کارهای خلاقانه را تمام کنید.
- از قواعد پیروی نکنید.

حال که توانستیم موانع ایده های خلاقانه را بشناسیم 
، بهتر از چند مورد از کارهای خلاقانه را ببینیم. استفاده 
از کارهای خلاقانه دیگران می تواند برای شما انگیزه 
بیافریند. پس به کارهای خلاقانه رو دیوار و موز و پله 
توجه کنید. آیا شما هم مشابه این کارهای خلاقانه را 
در اطراف خود مشاهده کرده اید ؟ اگر نه سعی کنید 
خودتان پیشگام کارهای خلاقانه در خانواده ، محل کار ، 
محل تحصیل و... باشید. این را در نظر داشته باشید که 
هیچ کدام از ایده های ناب خود را دست کم نگیرید. هر 
کار درستی  که به نظرتان می رسد انجام دهید. فرصت 
را از دست ندهید! و اخرین نکته اینکه ایده های ناب 
کوچک کارهای خلاقانه بزرگ را می سازند. این را هرگز 

فراموش نکنید.
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جهان سینما

براساس پیش بینی های یک شرکت تحقیقاتی، عواقب 
ناشی از شیوع ویروس کرونا درآمد »گیشه  آمریکا« را 
در مقایسه با سال گذشته میلادی به نصف کاهش 

می دهد.

»کلاد هیتر« بازیگر نقش عیسی مسیح در فیلم »بن 
هور« در سن ۹۲ سالگی درگذشت.

»جشنواره بین المللی فیلم ماکائو« تاریخ برگزاری اش 
در سال ۲۰۲۰ را 3 تا ٨ دسامبر )13 تا 1٨ آذر( اعلام 

کرد.

»دن هیکس« بازیگر فیلم های »مرده شریر« و »مرد 
عنکبوتی ۲« اعلام کرد به سرطان درجه ۴ مبتلاست.

»محمدعلی کشاورز« همچنان در بخش آی سی یو 
بستری و تحت درمان پزشکی است و احتمال این 
وجود دارد طی هفته آینده از بیمارستان مرخص و 

روند درمانش در منزل ادامه پیدا کند.

»فرزاد مؤتمن«: دوست دارم »سراسر شب« در سینما 
اکران شود.

»سیدعباس صالحی« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
توییتی بر لزوم رعایت موارد بهداشتی به منظور حفظ 

سلامت افراد در بازگشایی محافل هنری تاکید کرد.

طلبه آملی شاکی خصوصی پرونده »مهناز افشار« این 
خانم بازیگر را بخشید.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

جان کولترین John Coltrane )با نام کامل John William Coltrane( آهنگساز و 
نوازنده مشهور موسیقی جاز آمریکایی است. او یکی از مشاهیر موسیقی جاز است و 
از اولین پرچم داران جاز آزاد است. آلبوم موسیقی جاز Blue Train )قطار آبی( اثری از 
این آهنگساز شهیر جاز آمریکایی است. نام آلبوم برآمده از مخفف نام جان کولترین 
و تلفظ تحت الفظی آن به انگلیسی است؛ عموما او را »ترین« می خواندند. این آلبوم 
پس جدایی کولترین از مایلز دیویس Miles Davis منتشر شد و شروع دورانی بود 
که نام ترین به نامی محبوب در میان علاقه مندان جاز تبدیل شد. این آلبوم یکی 
از درخشان ترین و موفق ترین آثار کولترین و موسیقی جاز است که نزدیک به یک 
میلیون نسخه از آن به فروش رسید. منتقدان نیز نقدهای بسیار مثبتی را نثار این 
آلبوم تحسین برانگیز کردند و بالاترین امتیازات ممکن در مراجع نقد موسیقی به آن 
داده شد. این آلبوم یکی از بهترین آثار جان کولترین پیش از انتشار آلبوم گام های 
عظیم Giant Steps است. او با آلبوم Giant Steps تغییر مسیری عظیم در موسیقی 
خود ایجاد کرد و شروع به ساختارشکنی کرد و در ادامه موسیقی جاز را دست خوش 
تغییرات بزرگی کرد. آلبوم بلو ترین به نوعی آخرین ساخته جان کولترین با ساختار 
گذشته موسیقی او در کل موسیقی جاز است که تجربه شنیدن این شاهکار را به 

شما توصیه می کنیم.

1957 / »Blue Train | قطار آبی«
:: جان کولترین ::

»مادر یک پسر جوان دبیرستانی که تفریحات کشنده و سرخوشی های خطرناکی را 
تجربه می کند، سعی می کند تا با نوشتن نامه به همسر سابقش با غم خود و 
احساسات و مسئولیتش در برابر کارهای فرزندش کنار بیاید.« این خلاصه ای است از 
یک »درام روانشناسانه« و بسیار خلاقانه که اتفاقا به دامِ کلیشه های رایج در حیطه 
فیلم های روانشناختی هم نیفتاده و خالق آن »لین رمزی« فیلمساز، فیلمنامه نویس و 
فیلمبردار بریتانیایی است. این فیلم براساس رمانی به همین نام نوشته »لیونل شریور« 
ساخته شده و موضوع اصلی آن در مورد »اختلال شخصیتی« است که با استفاده از 
عناصر درامتیک و بصری مناسب –از مبحث رنگ شناسی درست تا فیلمبرداری درجه 
یک- توانسته جایگاه متمایزی در میان فیلم های دهه دوم قرن بیست و یک برای خود 
ایجاد کند. بسامد بالای کاربرد تونالیته های قرمز در این فیلم توجه بسیاری جلب می 
کند )که اساسا رنگ قرمز نمادی است بر شور، عشق، هیجان، علائق جنسی، خشونت 
و هرچیزی که به »ابراز هیجان« ختم می شود( و این تاکید قرمز به مانند آلمان 
مهاجم و تنش زا بر سراسر زندگی ایوا سایه افکنده؛ تا آن جا که حتی لحظات حضور 
زن در فستیوال گوجه فرنگی نیز بیش تر چندش آور و مشمئزکننده )برآمده از خشونت و 

هیجان منفی( است تا سرخوشانه و شادی  بخش )عشق و شور(.

»باید درباره کوین صحبت کنیم 
2011 /»We Need to Talk About Kevin 

کتاب »انسان خداگونه«، اثری نوشته »یووال نوح هراری« است که اولین بار در :: لین رمزی ::
سال ٢٠15 به انتشار رسید. انسانیت در طول قرن گذشته موفق به انجام غیرممکن 
ها شده و توانسته از قحطی، طاعون و جنگ جان سالم به در ببرد. شاید پذیرفتن 
این موضوع سخت باشد اما همان طور که هراری با نثر جذاب و آموزنده خود 
توضیح می دهد، مسائلی چون قحطی، طاعون و جنگ از نیروهایی غیرقابل 
کنترل به چالش هایی قابل مدیریت تبدیل شده اند. اما چه چیزی جای این 
مسائل را گرفته است؟ ما انسان ها به عنوان خدایان خودخوانده سیاره زمین، 
چه سرنوشتی را برای خود رقم خواهیم زد و به دنبال چه مأموریتی خواهیم بود؟ 
کتاب انسان خداگونه به پروژه ها، رویاها و کابوس هایی می پردازد که قرن بیست 
و یکم را شکل خواهند داد )از غلبه بر مرگ گرفته تا ساخت زندگی مصنوعی(. 
این کتاب پرفروش و فراموش نشدنی، پرسش هایی بنیادین را مطرح می کند: 
ما به چه سمتی خواهیم رفت؟ چگونه از این دنیای شکننده در برابر قدرت های 
تخریب گرانه خودمان محافظت خواهیم کرد؟ این، مرحله ی بعدی تکامل است. 
این، انسان خداگونه است. این کتاب جزو ۱۰ کتاب برتر غیر داستانی سال ۲۰۱۷ 
به انتخاب مجله تایم بوده و همچنین جزو کاندیداهای جایزه کتاب ولکام سال 

۲۰۱۷ قرار داشت. 

2015 / »Homo Deus | انسان خداگونه«
:: یووال نوح هراری | ترجمه: نیک گرگین ::

کتابفیلم موسیقی

همان طور که قولش را داده بودیم تصمیم داریم که به 
صورت موردی آن واقعیت های تلخ و دشوار زندگی را که 
در کتاب به آن اشاره شده است را هرچند اجمالی، بررسی 
کنیم. نویسنده سعی کرده است که: دنیای درون زندان را 
با تمام جزییاتش بیان کند، و ما با خواندن دنیای درون 
زندان پلی بزنیم به دنیای بیرون از آن. در واقع برای ما 
کشتارگاهی را ترسیم کرده؛ اما ما در کشتارگاهی بزرگ تر 

روزگار می گذرانیم.
فِراری سعی می کند ذهن مخاطب  داستان  ابتدای  در 
را آماده کند. بارها در ابتدای داستان سوال هایی مطرح 
و  اصل ها  ابتدایی  قسمت های  همان  در  و  می شود. 
واقعیت هایی از چهره ی جنگ را بیان می کند. در واقع 
جنگ را به مانند چهره ی زشتی به تصویر می کشد که 
دندان  های سفیدی دارد، و آن  دندان های سفید، همان 

سود و منفعتی است که به عده ای می رسد.
داستان با این سوال شروع می شود که:»این کدام قانون 

پنهانی است که ایمان را تعیین می کند.«
اعتراف  داستان  شخصیت های  از  یکی  که  درجلوتر  یا 
و  سروان،  جناب  بودیم  سرباز  همگی  که:»ما  می کند 

شیوه ی جنگ را دیگران انتخاب می کردند.«
فراری هدفش وادار کردن انسان به فکرکردن است، اما نه 
به صورت مستقیم. نمی خواهد مخاطب را تنبل کند. تنها 

به دادن کُدهایی بسنده می کند. چون در ظاهر معتقد 
است که؛ تلاشش را برای نشان دادن درد کرده است. پس 
انسان آگاه وظیفه اش -بر روی وظیفه اش تاکید دارم- فکر 

کردن است!
پرسیده  داستان  ابتدایی  قسمت  در  که  پرسشی  و 
می شود:»چرا باید به کسانی که قطعاً فراموش خواهند 

شد فکر کرد.«
نکند. چون که فکر کردن و  فکر  انسان می خواهد که 
فهمیدن اگر با ناتوانی همراه باشد، دردی تعریف نشده 
را  مقاومتش  تمام  ناخودآگاهش  پس  دارد.  همراه  به 
برای فکرنکردن می کند! و اما در ادامه ی داستان اعتراف 
می کند که: »در قلب من اثری گذاشته ای که پاک شدنی 
نیست.« در واقع در این داستان بارها با این تناقض های 
حساب شده غافل گیر می شویم، که واقعیت و تغییرات 
یک انسان را با گذشت زمان نشان می دهد. اینکه آدمی 
تغییرمی کند! و شاید شجاعت بیان حرف هایی را پیدا 
می کند که در گذشته از باورکردن آن فرار می کرده است. 
در بخش هایی از داستان: از ناامیدی پنهان شده در دل 
داستان پرده بر می افکند و ناامیدی عیان تر می شود، تا 
جایی که به این جمله بر می خوریم:»گذشته در فراموشی 
ناپدید می شود.« و یا »حافظه بی رحم است.« و از این 
نظر  به  رنگ.  خاکستری  اصطلاح  به  جمله های  دست 
می رسد که حتا حافظه ی خوب و گذشته به عنوان یک 
ارزش منفی مطرح می شوند. همان طورکه روانشناسان 
بسیاری می گویند:»باور آدم ها در مدت بسیار کوتاهی 
می تواند زیر و رو شود، ارزش به ضد ارزش، انسانیت به 

ضد انسانیت و بالعکس تبدیل شود.«
در بخش هایی از داستان، فِراری سعی می کند چهره ی 
مخاطبش  برای  را  زشت جنگ  پرده  ی  پشت  و  واقعی 
اعتراف  که  است  جایی  هم  اوج  نقطه ی  کند.  ترسیم 

می کند:»پیروزی خیلی بی رحم است و این پیروزی خیلی 
بیشتر از آنچه فکر می کرد براش سنگین تمام می شود.«

تا به این جا درد را مثل کودکی در حال رشد نشان داه 
است؛ که با گذشت زمان این درد بزرگ و بزرگ تر می شود. 
و در ادامه، از تاثیرات غیر مستقیمِ جنگ می گوید. که 
به آن خواهیم پرداخت. هشدار. قسمت بعد قسمتِ آخر 

است...

نیم نگاهی به نگاهی!

فِراری )3( 

سپهر حسنی

  نویسنده
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7 ورزشی

گلایه های »فرزند شهید شیرودی« از وزیر ورزش:

نه دنبال شهرتم نه پست و مقام؛ چرخ ورزش را باید ورزشی ها بچرخانند
شکایاتمان را از برخوردهای نامناسب به کجا ببریم؟

فرزند شهید شیرودی بودن خود به خود بزرگترین افتخار است 
و بالاترین جایگاه معنوی را دارد اما در کنار این افتخار بزرگ 
چنانچه شایستگی و لیاقت و درایت هم داشته باشی باعث 
سرافرازی و سربلندی است اما چه کنیم که جریان حاکم بر 
مدیریت های میانی بعضا چنین افراد آزاده ای را بر نمی تابد.

از کارشناسان  اکبر شیرودی  فرزند علی  »آناهیتا شیرودی« 
ارشد وزارت ورزش و جوانان است و آن هایی که با وی کار 
می کنند و برخورد دارند از مدیریت و شجاعت و دلسوزی وی 
در وزارت ورزش به نیکی یاد می کنند. وی بارها از مدیریت 
»مسعود سلطانی فر« -وزیر ورزش- انتقاد کرده و براساس همین 
انتقادات بود که او را از جلو چشم خود دور کردند و مدیریت 

ورزرشگاه شهید کشوری را به وی دادند.
باز هم ورزشکاران و آن ها که با ورزشگاه شهید کشوری سر و 
کار دارند معتقدند دوران خوبی را برای این مجموعه ورزشی رقم 
زده اما حریت و آزادمنشی وی و گفتن حقایق به خصوص در 
اتفاقات اخیری که برای فوتبال و ورزش کشور رخ داد تحمل 
آقایان را تا جایی پایین آورد که وی را از مدیریت مجموعه 
کشوری برگنار کردند. ای کاش یک مدیر ورزشی را جایگزین 
فرزند شیرودی می کردند ولی کریمی رئیس شرکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزشی که خود هیچ سررشته ای از ورزش و 
باشگاهداری و ساخت و ساز ندارد دستور رئیسش را اجرا کرد 
و یک فرد غیر ورزشی تر از خود را به مدیریت ورزشگاه شهید 

کشوری برگزید!

خانم شیرودی دیروز که با همکار ما گفت و گو داشت اصلا 
از اینکه پست مدیریت مجموعه ورزشی شهید کشوری را را از 
او گرفته اند شاکی نبود اما از این دلخور بود که چرا با گفتن 
حقایق و انتقاد از وضعیت ایثارگران وزارت ورزش، وزیر ورزش 
تاب تحمل از دست داده و خیلی زود دست به تغییرات زده 

است.
فرزند سرلشکر شهید خلبان علی اکبر شیرودی گفت:»کسی که 
در مسئولیت حوزه ایثارگران قرار می گیرد باید از خود این افراد 
انتخاب شود تا بتواند شرایط آنان را بهتر درک و مشکلاتشان 

را حل کند.«
آناهیتا شیرودی، فرزند سرلشکر شهید خلبان علی اکبر شیرودی 
در گفت و گو با همکارمان با انتقاد از کارکرد مشاورین وزرا در 
امور ایثاگران در زوارتخانه های مختلف سخن گفت و از کارکرد 
این مشاورین طی چند سال اخیر در وزارتخانه ورزش و جوانان 
نیز گلایه کرد و گفت:»موضوع امور ایثارگران وزارت ورزش 
و جوانان به مسئله بغرنجی برای ما ایثارگران این وزارتخانه 
تبدیل شده است. ما سالیان سال است که با این مسئله دچار 
مشکلیم. نفراتی که به عنوان مشاور وزیر در امور ایثارگران در 
این وزارتخانه مشغول فعالیت می شوند، عموما افرادی خارج 
از وزارتخانه اند که با مشکلات ایثارگران این وزارتخانه آشنایی 
ندارند. این افراد به دلیل آشنا نبودن به مشکلات ایثارگران، 
فعالیت خود را محدود به مراسم های روز شهید و هفته دفاع 
مقدس و عکس گرفتن با ایثارگران می کنند و هدیه ای داده و 

دوباره ایثاگران را تا سال آینده با مشکلاتشان رها می کنند.«
وی افزود:»یکی از مشاورین قبلی ایثارگران وزارت ورزش و 
جوانان که حتی از افراد ایثارگر هم نبود. کسی که در مسئولیت 
حوزه ایثارگران قرار می گیرد باید از خود این افراد انتخاب شود 
تا بتواند شرایط آنان را بهتر درک و مشکلاتشان را حل کند. یا 
مشاور دیگری به جای آنکه مدافع امور ایثارگران باشد، مدافع 

وزیر و به دنبال حفظ منافع سازمانی خود است.«
حل  برای  ایثارگر  کارمندان  راهکار  به  اشاره  با  شیرودی 

مشکلاتشان گفت:»ما در وزارتخانه شورای مرکزی ایثارگران با 
حدود 1٠ عضو از پیشکسوتان ایثارگر وزارتخانه تشکیل دادیم تا 
پیگیر حل مشکلات ایثارگران باشد و بتوانند خلأ فعالیت های 
مشاور امور ایثارگران را پر کنند. در نظر داشتیم تا این شورا طی 
جلسه ای با وزیر ورزش و جوانان مشکلات خود را مطرح کرده 
و وزیر را در جریان کاستی های موجود قرار دهیم. اما متأسفانه 
وقتی خبر تشکیل این شورا در اداره پیچید، در مقابل شورا 
موضع گرفته شد و ما هم با وجود آنکه مدتی است درخواست 

دیدار با وزیر را داده ایم اما این دیدار محقق نشده است.«
وی در ادامه تصریح کرد:»متأسفانه برخی از مسئولان برای 
خانواده شهدا ارج و قربی قائل نیستند. من ٢٠ سال است که 
سابقه کار در وزارتخانه را دارم و هم اکنون دانشجوی دکترای 
مدیریتم اما رفتار مناسبی در مقابل درخواست های منطقی ام 
صورت نگرفته است. با من که پدرم از شهدای شناخته شده 
است رفتار مناسبی نمی شود چه برسد به خانواده شهدایی که 

کمتر نامی از شهیدشان به میان آمده است.«

شهید شیرودی، ستاره  درخشان جنگ کردستان

با اشاره به عدم نظارت بر  اکبر شیرودی  فرزند شهید علی 
فعالیت های مشاورین وزرا در امور ایثاگران در ادارات مختلف 
گفت:»ناراحت کننده است که گاهی افرادی که از جنگ هشت 
ساله ما و مشکلات خانواده شهدا چیزی نمی دانند پشت میز 
ریاست قرار می گیرند و ایثارگران را با اقداماتشان آزار می دهند. 
امور  فعالیت  بر  نظارتی  واحد  که  است  این  من  پرسش 
ایثاگران وزارتخانه ها کدام ارگان است؟ ما باید شکایاتمان را از 

برخوردهای نامناسب به کجا ببریم؟«

یک نکته را خوب توجه کنیم که واقعا هم از داخل صحبت 
های خانم شیرودی می توان استنباط کرد:

خانم شیرودی می گوید من نیازی به شهرت ندارم چون فرزند 
شیرودی بودن بالاترین و بزرگترین افتخار است. اگر جایگاهی 
در وزارت ورزش بدست آورده ام برایش تلاش کرده ام و خداوند 
هم کمک کرده تا بتوانم به ورزش کشورم خدمت کنم و از این 
بابت هم هیچکس نمی تواند منتی سر من بگذارد. این وزیر 
وزرا می آیند و می روند و ما هستیم که می مانیم. برای من 
تفاوتی نمی کند که کجا باشم چون هرجا باشم نخست یک 
کارشناسم و کارم را سعی می کنم به بهترین شکل ممکن 
انجام دهم. کاش وقتی می خواهند یک مدیری را جا به جا 
کنند بگویند که که ایرادات شما این بود تا وی در پستی دیگر 

نقاط ضعفش را مرتفع سازد.
با این وجود اصلا ناراحت نیستم ولی از این ناراحتم که چرا 
با وجود این همه کارشناس خوب و دلسوز و کاردان در وزارت 
ورزش می روند و از بیرون افرادی را برای مدیریت ورزشگاه 

ها می آورند.
اند که وقتی مدیریت  کارشناسان وزارت ورزش ثابت کرده 
مجموعه ای را قبول می کنند آن جا را مثل خانه خود نگهداری 
می کنند چون اهل این خانواده اند ولی فردی که از بیرون می 
آید آن دلسوزی را ندارد چون می داند  پس از مدتی باید برود و 

هرگز هم به هیچکس حسابی پس نمی دهد.
خیلی ممنون که صحبت ها و درد دل های مرا بازتاب دادید 
و بیش از همه بنده به عنوان صدای ایثارگران وزارت ورزش 
گلایه کردم و امیدوارم که متولیان به این مورد رسیدگی کنند.

اختصاصی

متأسفانه برخی از مسئولان برای خانواده شهدا ارج و قربی قائل نیستند. من 20 سال 
است که سابقه کار در وزارتخانه را دارم و هم اکنون دانشجوی دکترای مدیریتم اما 
رفتار مناسبی در مقابل درخواست های منطقی ام صورت نگرفته است. با من که پدرم 
از شهدای شناخته شده است رفتار مناسبی نمی شود چه برسد به خانواده شهدایی که 

کمتر نامی از شهیدشان به میان آمده است.«

اکثر باشگاه های لیگ برتری والیبال کار خود را با 
انتخاب سرمربی و جذب بازیکن برای حضور در لیگ 
سال جاری آغاز کردند، یکی از باشگاه هایی که هنوز 
اقدامی برای سال ۹۹ نکرده، خاتم اردکان است. با 
وضعیت تیم  آخرین  درباره  این  باشگاه  مدیرعامل 
می  ادامه   در  که  دادیم  ترتیب  گفتگویی  والیبال 

خوانید:
»علیرضا جدیدی« می گوید: هنوز  ساز و کار باشگاه 
برای فصل ۹۹ مشخص نشده ولی در لیگ برتر ۹۹ 

قطعا حضور خواهیم داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، مدیرعامل باشگاه خاتم 
اینکه  بیان  با  ورزشی«  »ایران  با  گفتگو  در  اردکان 
اسپانسر اصلی باشگاه تغییر کرده است، بیان کرد: 

در ایام کرونا و سال نو تغییر اسپانسر انجام شد، 
اسپانسر اصلی باشگاه که در طی این چند سال هزینه 
ها را می داد تغییر کرده است، قطعا نگاه جدیدی 

وارد مجموعه خواهد شد.
وی تصریح کرد: در طی سالیان گذشته باشگاه خاتم 
اردکان همیشه در روزهای آخر تیمش کامل می شد 
ولی در حال حاضر شرایطی ایجاد خواهد شد که این 

موضوعات تغییر کند .
جدیدی با اعلام اینکه در سال ۹۹ تیمداری می کنیم، 
گفت: تصمیمی بر عدم تیمداری نیست همه اهداف 
مجموعه این است که در لیگ ۹۹ با شکل و شمایل 

جدید تر حضور پیدا کنیم.
از  را  زمان  اردکان خاطرنشان کرد:  مدیرعامل خاتم 

دست دادیم و خیلی برای یارگیری دیر شده است اما 
اسپانسر جدید قصد دارد در آینده نزدیک ورود پیدا 
کند و نفراتی را می خواهد به هیات مدیره اضافه 
کند، با اقداماتی که صورت گرفته نشان دهنده این 
است که روند مثبت تری نسبت به سال های گدشته 

خواهیم داشت.
باشگاه  هدایت  های  گزینه  درباره  جدیدی  علیرضا 
خاتم اردکان،گفت: از مقطعی که سال گذشته فرهاد 
نفرزاده به تیم خاتم اردکان آمد روند کیفی کار خیلی 
تغییر کرد، حالا برخی بازیکنان مورد تایید نفرزاده 
اعضای هیات  و  به عنوان مدیرعامل  بنده  نبودند، 
مدیره فعلی باشگاه، برای هدایت تیم در فصل ۹۹، به 

اتفاق بر روی آقای دکتر نفرزاده نظر دارند.

»علیرضا جدیدی«: خاتم اردکان در لیگ برتر ۹۹ حضور خواهد داشت

توپ و تور

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار
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رئیس فدراسیون کبدی در حالی صید شکار دوربین ما 
شد که دو جناب سرهنگ دوست داشتنی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با لباسی که مظهر افتخار و غرور یک ملت اند 
او را در بین خود گرفته اند و رضایت هر سه عزیز از تماشای 
مسابقات لیگ برتر کبدی سال 9٨ در سیمای ایشان نمایان 
است. رعد پدافند قم در روزرهای پایانی لیگ برتر کبدی 
مردان شانس اول قهرمانی بود اما در هفته پایانی لیگ که 
اوج هیجان بر سالن مسابقات در گرگان حاکم شده بود 
سرخنکلاته 37 بر 36 در یک دیدار رویایی و مهیج از سد 
تیم جوان و خوش ترکیب ارومیه گذشت و جشن قهرمانی 
گرفت. مهم حضور تیم هایی با این کیفیت در مسابقات 
لیگ برتر پارسال بود. لیگی که در هر دقیقه و با هر حمله 
سه تیم صدرنشین جام قهرمانی دست به دست می شد و 
نهایتا در حمله آخر این تیم سرخنکلاته گرگان بود امتیاز 

سی و هفتم را از ارومیه گرفت و سرود قهرمانی سر داد.
شاخصه بارز لیگ برتر کبدی مردان در سال 9٨ تقسیم 

قهرمانان ملی پوش و حضور ستارگان ایرانی پرو کبدی 
هندوستان در چند تیم بود ضم اینکه جوانانی در تیم ها 
چهره شدند که در آینده ای نزدیک عرصه را بر نامداران ملی 
پوش یقینا تنگ و تنگ تر خواهند کرد. این رقابت سالم 
بین جوانان و بزرگان و نامداران در نهایت به سود کبدی و 
تیم های ملی تمام خواهد شد و این همان چیزی است که 
دکتر اورسجی رئیس جوان فدراسیون از مدت ها قبل هدف 

گذاری کرده تا کبدی خالی از پشتوانه نباشد.
اورسجی در جریان مسابقات کبدی قهرمانی جوانان جهان 
در کیش به همکار ما گفته بود این تیم که توانست با 
غلبه بر کنیا در فینال اولین دوره جوانان جهان قهرمان شود 
هنوز هم به اعتقاد من تمام انرژی خود را رها نکرده و 
دوست داشتم تیم هند هم در مسابقات حضور پیدا می 
کرد تا جوانان ما بتوانند شایستگی و توانایی واقعی خود 

را نمایش دهند.
وی گفت: یکی از رسانه ها اینگونه برداشت کرده بود که 
ما هند را دعوت نکرده ایم به مسابقات قهرمانی جوانان 
جهان تا قهرمان شویم و من همانموقع جلو همه رسانه ها 
و دوربین ها عرض کردم که هند که جای خود دارد شما 
تیم منتخب جهان را مقابل تیم جوانان ایران در هرکجای 
دنیا که می خواهید قرار دهید و من حاضرم اعلام کنم که 
جوانان ایران با اختلاف حداقل ٢٠ امتیاز تیم منتخب جهان 

را شکست دهد!
در تکمیل صحبت های دکتر اورسجی و با توجه به شناختی 

که از تیم جوانان کبدی به دست آوردم با تجربه اندکی که 
دارم عرض می کنم که همین الان تیم ملی جوانان و تیم 
ملی بزرگسالان افتخار افرینان بازی های آسیایی جاکارتا و 
طلایی های غرور آفرین را در یک مسابقه دوستانه رودروی 
هم قرار دهید. یک تیم داوری از هند هم دعوت کنید، با 
احترام به اعضای تیم ملی بزرگسالان اعتقاد دارم جوانان 

برنده بازی خواهند بود.
انشالله که با تلفیقی از جوانان و با تجربه ها به بازی های 
آسیایی ٢٠٢٢ برویم و از عنوان قهرمانی خود در آسیایی 
٢٠٢٢ دفاع کنیم. یک عکس ما را به کجا برد! قرار بود من 
بک توضیح عکس بنویسم اما برخی مطالب هست که باید 
عنوان شود و به فدراسیون کبدی نمره قبولی دا که تونسته 

اینچنین پشتوانه سازی کند...

حرف آخر

یک عکس یک نگاه؛

تیم جوانان کبدی ایران؛  شیران خفته!

جهان فوتبال 

»اکبر میثاقیان« سرمربی ملوان شد
اکبر میثاقیان به عنوان سرمربی جدید ملوان انتخاب شد. میثاقیان 

که سابقه ی دو فصل حضور به عنوان بازیکن در باشگاه ملوان را 
در دهه 5٠ دارد، پیش از این سابقه سرمربیگری در باشگاه های 

خونه به خونه، سیاه جامگان، ابومسلم، پدیده، شاهین بوشهر 
و... داشته است.

زمان آغاز »لیگ یک« هم مشخص شد: 5 تیر ماه
سازمان لیگ بعد از لیگ برتر زمان آغاز بازی های لیگ یک را هم 

تیم  معوقه  دیدار  تیرماه   ۵ روز  ترتیبت  این  به  کرد.  مشخص 
و سپس  برگزار می شود  تهران  هوادار  تیم  و  رشت  سپیدرود 

مسابقات هفته بیست و هفتم از روز سه شنبه ۱۰ تیر ۱۳۹۹ 
آغاز می شود.

»بیرانوند« مربی خود را آنفالو کرد
ناراحت  بتراشی  رقیب  اگر  ها  دروازه بان  برای  می گوید:  سیدی  محسن 

می شوند و بیرانوند هم من را آنفالو کرد و ارتباطی باهم نداریم. وی در 
مورد طلبش از پرسپولیس گفت: اکنون شرایط خوب است و ما هم 

صحبتی با آقای رغبتی داشتیم و آقای رسول پناه قول دادند که ۲۷ 
خرداد پرداختی داشته باشند. 

»سلطانی فر«: حضور دولت در فوتبال غیرقانونی است
وزیر ورزش و جوانان گفت: در بحث اصلاح اساسنامه تلاش ما براین بود 

که تغییرات به صورت قطعی یک بار برای همیشه انجام شود تا در 
آینده مشکلی نداشته باشیم. وی گفت: درخواست آن ها )فیفا( 

این بود که وزارت ورزش در مجمع نماینده ای نداشته باشد و 
این موضوع را در اساسنامه غیرقانونی دانستند.

»مجتبی میرزاجانپور« سپاهانی شد
دریافت کننده تیم ملی والیبال با عقد قراردادی راهی تیم سپاهان 

شد. مجتبی میرزاجانپور که در سال های اخیر اکثر در ترکیب 
تیم ملی والیبال ایران حضور داشته، بعد از یک فصل حضور 

در تیم شهرداری ورامین برای لیگ برتر در سال 99 راهی تیم 
سپاهان شد.

»رواسی« سرمربی وزنه برداران پارالمپیکی شد
علی اصغر رواسی به عنوان سرمربی تیم ملی پاراوزنه برداری برای 

حضور در پارالمپیک توکیو انتخاب شد. جلسه مسئولان انجمن 
وزنه برداری جانبازان و معلولین روز گذشته در فدراسیون برگزار 

شد؛ نشستی که در آن اسبقیان رئیس فدراسیون و حسین 
رضازاده سرپرست انجمن پارا وزنه برداری حاضر بودند.

»کواچویچ« راهی لیگ والیبال چین شد
ستاره صربستان، فصل آینده را در چین سپری خواهد کرد. اوروش کواچویچ، 

بهترین والیبالیست سال ٢٠19 صربستان اعلام کرد فصل دوران 
حرفه ای بازیگری خود را در لیگ چین دنبال خواهد کرد. جدایی 

این بازیکن ٢7 ساله از تیم ترنتینو ایتالیا و پیوستن به لیگ چین 
باعث تعجب بسیاری از هواداران این بازیکن شده است.

کشتی گیر »تیم  ملی مجارستان« درگذشت
بندگاز توت آزادکار ٢٢ ساله مجارستانی در حین تمرین درگذشت. بندگاز توت 

کشتی گیر عضو تیم آزاد مجارستان که مدال نقره امیدها و نوجوانان 
اروپا را نیز در کارنامه خود دارد، روز جمعه در حین تمرینات خارج از 

خانه درگذشت. علت اصلی مرگ این کشتی گیر جوان هنوز مشخص 
نشده اما پزشکان در معاینات اولیه به نارسایی قلبی اشاره کرده اند.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

»رایان گیگز«: مصدومیت باعث شده بود در ٢٨ 
سالگی به خداحافظی از فوتبال فکر کنم.

یوونتوس علاقه مند به جذب »زانیولو« است اما رم 
تمایل زیادی برای فروش ندارد.

»گوندوعان«: کلوپ و گواردیولا تفاوت های زیادی 
دارند اما بهترین سرمربیان جهان هستند.

»فاولر«: تیمو ورنر به اندازه مهاجمان اصلی لیورپول 
با کیفیت نیست.

»رشفورد«: منچستریونایتد قوی تر از قبل بر می 
گردد؛ ما سرشار از انگیزه هستم.

»بونوچی«: رفتنم به میلان اشتباه بود؛ چرا که من به 
خانواده یوونتوس تعلق دارم.

»یورگن کلوپ«: بایرن مونیخ شانس اول قهرمانی 
چمپیونزلیگ  است.

»امره جان«: سانچو باید باهوش تر و پخته تر باشد.

پیشنهاد  کردم  می  فکر  ایگالو«:  »اودیون 
منچستریونایتد شوخی است.

»تانگی  قرارداد  تمدید  خواهان  ژرمن  سن  پاری 
کواسی« است.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار


